
SIJ - Slovenska industrija jekla

Prihodki nižji, dobiček strmoglavil
Sebastjan Morozov
Po padcu prihodkov v
minulem letu ti padajo tudi
v letošnjem letu. Čisti
dobiček Skupine SIJ seje lani
znižal kar za 96 odstotkov.
Poslovanje Skupine SIJ - Slovenska in-
dustrija jekla (Sij), ki je od leta 2007 v
večinski lasti Rusov, se je lani bistveno
poslabšalo, je razvidno iz objavljenega
letnega poročila.

Konsolidirani prihodki od prodaje sku-
pine, ki poleg matične družbe vključuje še
22 podjetij, so se lani znižali za štiri od-
stotke, na 732,5 milijona evrov. Medtem
ko se je denarni tok iz poslovanja (EBIT-
DA), ki med drugim kaže, kako učinkovito
posluje podjetje, znižal za 36 odstotkov,
na 413 rrillijona evrov, se je dobiček iz po-
slovanja (EBIT) znižal za skoraj 80 odstot-
kov, na 6,7 milijona evrov. V letu 2011 je
dobiček pred obdavčitvijo znašal 215 mi-
lijona evrov, lani pa je Skupina Sij pridela-
la več kot dva milijona evrov izgube pred
davki. Če je Skupina Sij, ki jo z več kot
70-odstotnim lastniškim deležem skupaj
s povezanimi osebami obvladuje družina
Zubitsky, leta 2011 dosegla več kot 17 mili-
jonov evrov čistega dobička, je ta lani str-
moglavil na 740.000 evrov. Za investicije,
predvsem v hčerinski podjetji Acroni in
Metal Ravne, je skupina lani namenila
okoli 50 milijonov evrov. Konec lanskega
leta je Skupina Sij zaposlovala 3141 delav-

cev, kar je 107 delavcev oziroma 3,4 od-
stotka manj kot leto pred tem. Tudi do-
dana vrednost na zaposlenega se je lani
znižala za 13 odstotkov, in sicer na slabih
42.000 evrov. Od vsote vseh sredstev v vi-
šini skoraj 764 milijonov evrov je imela
Skupina Sij konec leta 2012 57 odstotkov
dolžniškega kapitala

Podobno kot Skupina Sij sta leta 2012
slabše poslovali tudi najpomembnejši
hčerinski podjetji Acroni in Metal Rav-
ne. Prvemu so se prihodki od prodaje
znižali za dober odstotek, na dobrih 432
milijonov evrov. Jeseniška družba je leta
2011 dosegla 6,8 milijona evrov čistega
dobička, lansko leto pa je zaključila s
3,3-milijonsko izgubo. Metalu Ravne pa
so se prihodki od prodaje lani znižali za
tri odstotke, na 162,6 milijona evrov, čis-
ti dobiček pa za skoraj 60 odstotkov, na
3,84 milijona evrov. Prodaja v petih več-
jih hčerinskih podjetjih Sija se je sicer
znižala tudi v prvem polletju letošnjega
leta. Tako se je proizvodnja gotovih iz-
delkov v podjetjih Acroni, Metal Ravne,
Noži Ravne, Elektrode Jesenice in SUZ v
obravnavanem obdobju glede na enako
obdobje lani znižala za 18 odstotkov, na
dobrih 183.000 ton.

Tako kot v več zaporednih letih je
podjetje Dilon, prek katerega so Rusi le-
ta 2007 v Siju pridobili večinski paket
delnic, tudi na nedavni skupščini odlo-
čilo, da bilančni dobiček v višini 22,8
milijona evrov ostane nerazporejen. Z
nasprotnim predlogom je na skupščini
Republika Slovenija predlagala, da se za

dividende nameni sedem milijonov
evrov, kar bi pomenilo, da bi država iz
tega naslova kot četrtinska lastnica lah-
ko prejela 1,75 milijona evrov. Toda rus-
ki lastniki so jo preglasovali. Čeprav
mora po zakonu o gospodarskih druž-
bah družba za dividende praviloma na-
meniti najmanj štiri odstotke osnovne-
ga kapitala, so na Sodu pojasnili, da tak-
šnega ukrepa država do zdaj ni nikoli
uporabila, vendar niso utemeljili, zakaj.

Prav tako ni znano, kakšni so pravza-
prav konkretni državni cilj upravljanja
četrtinskega lastniškega deleža Sija. Po-
tem ko je država leta 2007 prodala
55,4-odstotni lastniški delež jeklarske
družbe za 105 milijonov evrov, se je z
ruskimi kupci dogovorila za prodajno
opcijo. Po njej bi lahko Dilonu prodala
četrtinski lastniški delež Sija za 47,4 mi-
lijona evrov. Toda ko se je ta opcija lani
spomladi iztekla, je država ni izkoristila.
Po najnovejših informacijah naj bi se to
zgodilo, ker naj bi zamudila rok za
unovčitev opcije. Na Sodu so pojasnili,
da lahko naložbe prodajo v skladu z za-
konom o Slovenskem državnem holdin-
gu. Pri tem je do uveljavitve klasifikacije
naložb državni zbor na predlog vlade
pristojen za soglasja glede razpolaganja
z državnimi naložbami, so dodali. Toda
pri tem ne gre pozabiti, da država lani
pred iztekom opcije, ko je preverjala za-
nimanje za nakup na trgu, ni prejela ni-
ti ene ponudbe za nakup svojih delnic
družbe. x

Bo Jenko odstopil iz nadzornega sveta?
Se vedno ni znano, ali bo konec av-
gusta na skupščin Sija imenovani novi
član nadzornega sveta Janko Jenko
podal odstopno izjavo. To je namreč
po njegovem imenovanju napovedal
prvak DL in notranji minister Gregor
Virant. Jenko je dejal, da dokončne
odločitve še ni sprejel in da je v veliki
dilemi. Svoje stališče je utemeljil s
tem, daje Sij zasebno podjetje v lasti

tujcev, v katerem ima država manjšin-
ski lastniški delež. »Razen tega, da me
je za nadzornika Sija kot najboljšega
med prijavljenimi 15 kandidati potrdi-
la akreditacijska komisija, se po mo-
jem imenovanju na Sodu ne strinjajo,
da bi kot nadzornik odstopil,« je dejal
Jenko. Pri tem je dodal, da ni nikakr-
šen funkcionar DL, saj je lani kot ge-
neralni sekretar stranke odstopil.
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